
     OVERLADE FRISKOLE & BØRNEHUS  
       TRIVSEL & TRYGHED I LEG & LÆRING 

Referat fra bestyrelsesmøde 25. oktober 2022 

Tilstede: Lene, Tanja, Troels, Thomas, Ditte, Kim, Roel, Tommy, Jesper, Hermann, Else.  

Fraværende: Nis 

1. Dagsorden godkendt. Næste gang skrives om det er et orienterings-, opfølgnings- eller 

diskussionspunkt, samt tid på hvert punkt.  

2. Referat fra sidste bestyrelsesmøde godkendt.  

3. Kort opfølgning på punkter fra sidste bestyrelsesmøde 

3.1. SFO-mad. Tommy skriver ud til forældrene at forældrebetalingen på 50 kroner kommer på snarest.  

3.2. Opfølgning på kvartalsregnskab. Usikkerhed hvad opfølgningen går på.  

4. Meddelelser fra 

4.1. Formand 

Arbejdsdagen var en kæmpe succes. Flere forældre giver gode tilbagemeldinger. Planlægningen af 

dagen var god og det fungerede rigtig godt. Der var både små og store opgaver – så dem der kom 

en kort periode, også havde noget brugbart at lave. Der er et ønske om at bestyrelse og forældre 

kort præsenterer sig, så alle ved lidt om hvem hinanden er.  

Hallen har sat et oliefyr op. Det er monteret og sat i gang, og skal afhjælpe gas-regningen i en 

periode.  

4.2. Skoleleder 

9. klasse har vært i Prag, og turen var en succes.  

Vi er i gang med ny struktur med kortere skoledage til de store. Vi har færre dobbeltlærer timer, 

men færre elever i grupperne. Vi evaluerer når skoleåret er slut.  

2 lejrture er udskudt til foråret grundet økonomi. 

Sabrina er gravid, og skal på barsel i marts 2023, og er pt deltidssygemeldt. Heidi Jeppesen, som er 

vikar, har fået den anden halvdel af hendes stilling. Mike, som er ny lærer her på stedet, er ansat i 

Jakobs vikariat fra 7/11 til og med vinterferien men skal ikke have udskolingen til matematik. Anne 

kommer tilbage til nytår. Der bliver lidt omstrukturering i forhold til skemaer for at få det hele til at 

gå op i en højere enhed.  

Marcin i 6. klasse flytter pr 1/11.  

4.3. Afdelingsleder 

I dag har der været anmeldt tilsyn fra kommunen fra kl. 8.30-15.30, og der konkluderes at vores 

børnehus er fuld af omsorg og masser lærerige tiltag – det vidste vi jo godt, men det er dejligt når 

nogen udefra kan se det samme. Vi er målt ud fra Kids-parametre og vi har forbedret os på alle 

punkter. Kids er et vurderingsredskab, som måler trivsel, blandt andet. Vi bliver målt på ca. 200 

parametre. Vi skal bruge redskabet til at finde ud af hvor vi kan blive bedre og udvikle os – blandt 

andet bruges rapporten til pædagogisk dag. Næste gang de kommer er det på uanmeldt besøg. 

Da vi lavede budget for 2022 var der 19 børn i børnehaven i december, og nu er der udsigt til 26 i 

samme måned. I vuggestue var der i budgettet 6 børn og nu er der 12 børn i december.  

Legepladsen er under opbygning.  

1/11 starter Lissy i rengøringen i børnehuset. Hun kommer til at gøre rent om morgenen. Else har 

overtaget overblikket over rengøringen.   
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Mie og Mathilde som vikarer pt, begge ufaglærte. De gør det begge to virkelig godt. På sigt skal der 

findes en permanent løsning. 

4.4. Forældrerepræsentant 

Der er reelt kun 3 tilbage i forældrerådet. Der er snakket om at forældrerådet kan være en del af 

julemarkedet. Der er faldende opbakning – Ditte skriver ud til forældre i børnehuset at der er plads 

til flere forældre. 

4.5. Medarbejderrepræsentant 

Der er handlet til vuggestuens legeplads. Der skal plantes indenfor den næste uge. Pengene der er 

handlet for, er sponsorat fra Friluftsrådet.  

5. Orientering om personale- og bestyrelsesaften.  

Efter årshjul skal aftenen afholdes i november, det udskyder vi til foråret, men vi arbejder på at besøge 

Vejlerne Naturfriskole, hvor de blandt andet har bygget ny børnehave, lavet legeplads, så der er lidt at 

se på for både personale og bestyrelse. Kontoret arrangerer. 

6. Gennemgang af kvartalsregnskab for 3. kvartal v/kassereren. 

Hovedtal fremhæves.  

Indtægter på 197.992,63 kr. over budget, primært i børnehuset er der flere indtægter grundet flere 

børn i forhold til budget.  

Lærerlønninger; der er sparet 124.744 i dette kvartal.  

Lønninger i skole og SFO; sammenlagt 112.248 kroner under budget. I SFO’en er forklaringen primært 

at der er ansat medarbejder med anden pædagogisk uddannelse end pædagog.  

Lønninger i børnehus; der er brugt 128.947 kroner mere, primært grundet ekstra vikarlønninger pga. 

ekstra børn.  

Undervisningsmaterialer; punktet er muligvis under budgetteret. 23.782 kroner over årsbudgettet pr. 

30/9.  

Brændstof; 11.320 kroner over årsbudgettet pr. 30/9, af den åbenlyse grund at der er prisstigninger. 

Varme/el/vand; 73.851 kroner over budgettet i dette kvartal. Der er betalt 75.000 a conto til hallen for 

varme for resten af 2022 til skoledelen.  

➔ El; Troels forsøger at kontakte Norlys for at ændre aftalen, alternativt skifte selskab.  

Resultat; til dato er års resultatet -69.311, dvs. 298.164 kroner under årsbudgettet. For 3. kvartal er 

resultatet -9.428 kroner, og der mangler refusioner for perioden på ca. 19.500 kroner, hvilket giver et 

lille overskud på ca. 10.000.  

7. Sommerferie 

I et forsøg på at spare penge, er der set på muligheden i at holde lukket 3 uger i sommerferien, frem for 

2 uger. Det svarer til 8 uger med vikarlønninger.  

Det er generelt en udfordring at få alle forældre til at melde tilbage i forhold til hvornår børnene holder 

fri/ferie. 

8. Takster i børnehus 

Vi plejer følge de kommunale takster i børnehuset. Det forlyder at forældrebetalingen bliver en smule 

mindre og tilsvarende mere i tilskud fra kommunen.  

Vi ønsker fortsat stadig at følge kommunens takster. 

9. Fejring af barn nummer 100.  

I december modtager vi barn nummer 100. Tommy og Kim er tovholdere for et arrangement. Gode 

ideer modtages.  

10. Indeksregulering af skolepenge. 

Indeksregulering på 2,5%. Tommy forfatter et skriv, som sendes ud inden 1/11.  

11. Evt. 
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11.1. Julemarked den 25/11 kl. 17-20, som Støtteforeningen og FDF er gået sammen om. 

Arrangementet har været en gang, og genoptages nu.  

11.2. Troels fortæller; Limfjordsmuseet har doneret 2,5 timers arbejdskraft om ugen. Jakob 

kommer og arbejder på en båd, som er doneret. Vi har fået et tilbud på materialer på 23.000 

kroner i materialer, for at bygge et ”skur” som båden kan være inde i. Støtteforeningen søges om 

midler til materialer.  

11.3. Tanja spørger til fagligheden blandt lærerne i sparetiderne, og om der blandt andet sendes 

på kurser mv. Troels forklarer at der jævnligt sendes medarbejdere på kursus for at holde 

fagligheden opdateret. 

11.4. Hermann spørger ind til indeksregulering af prisen på udlejning af fællessalen, der er 

enighed om at det er i orden at regulere med 100 kroner. Hermann videregiver til Lars Pedersen. 

12. Næste møde 22. november 2022. kl. 19.00 

 

 


